
Menighedsrådsmøde den 31. maj 2023 kl. 17.00 

Til stede: Til stede: Bente Dahl, Mikkel Wold, Anders Jørgensen, Helle Espersen, Kirsten 
Guldager, Regitze Jensen, Jens Vindekilde, Hanne Charina Baumann, Birthe Malmgren, 
Kirsten Sonne Pedersen og Sahra Lindeberg (Ref.) 

Afbud fra: Klaus Frederiksen 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden. Alle vore møder er offentlige, men der skal lyde et 
særlig velkommen til vores nye kirketjener Kirsten Sonne Pedersen, som er 
inviteret med til mødet her i dag.  Også et velkommen til Klaus Frederiksen, 
som er inviteret med, både som fagperson og gæst med tak til ham for det 
meget kompetente arbejde, han har udført for os i mange år.  

2. Referat fra seneste møde 8. februar 2023 tages til efterretning. Har været 
rundsendt på mail og godkendt af Rådet i ugen efter mødet. 

3. Referent  

4. bogprojekt v/ Peter Buch Hansen 15 min. Bilag vedrørende projektet 
eftersendes. 

5. Økonomi v/ Hanne Charina. Lønstigning for koret v/ FU. Kvartalsrapport og 
budget se bilag: ”2304Kvartalsrapport.pdf” og ”2304Budget, formål i Kvt.pdf” 
– forslag fra Jens Vindekilde se bilag: ”2305 Jens V forslag til menighedsrådet” 

6. Beslutning: Bidrage med penge til et nyt altersæt til Nybodergården se bilag: 
”2305 Ansøgning om nyt altersæt, Nybodergården” 

7. Nyt / siden sidst fra præsten, kirkeværgen, formanden, næstformanden, fra 
udvalgene og fra medarbejderne.  

8. Behandling og beslutning vedrørende forslag fra Lars C. Windfeld-Høeberg om 
opsætning af to statuer af kvinder foran kirken bilag ”2301 forslag statuer af 
to kvinder” 

9. Info: Provstisky – status og proces bilag ”2305 Provstisky oplæg” 

10.Beslutning: Hvem vil vi have som regnskabsfører / bogholderi / HR-hjælp 
fremover. Forløb og forslag v/ FU 

11.Prioritering af energi, lys, varme etc. I kirkens lokaler – forslag til at spare – 
fast punkt 

12.Info, Haverne v/ have udvalget – bilag ”2305 havetilbud” 

13.Info om vores offentlige høring om Folkekirkens struktur den 28. september kl. 
17.00 på Vartov – annoncering, hvor? Forslag: Landsforeningens blad nr. 7, som 



udkommer 5. september, har deadline den 31. juli og Kristeligt Dagblad. 
Oplæg ved Kirkeminister Louise Schack Elholm, kirkeordførerne fra SF, Theresa 
Berg Andersen og fra KF Helle Bonnesen, Professor emeritus, Steen 
Hildebrandt og formand for præsteforeningen, Pernille Vigsø Bagge, samt tidl. 
kirkeordfører for S, Karen Klint, som også er medlem af bestyrelsen for 
Landsforeningen. Paneldebat med salen efterfølgende.  

14.Forslag til beslutning: At holde en weekend i foråret 2024 sammen med og på 
Løgumkloster Refugium med samme emne som Høringen: Folkekirkens 
struktur, for at brede debatten ud i landet.  

15.Info: Fællesspisning.  17. august, 12. oktober og 30 november er fastsat. 
Regitze og Erik står for det, og Bente spiller til sangene.  

16.Dato for møde med medarbejderne bestemmes. Punktet udsættes til august 
mødet, da Jens Kaas, som er medarbejderrepræsentant, har orlov i denne 
måned.  

17.Dato i 2023 for møde med menigheden bliver? Begyndelsen af november og 
foredragsholder er?  

18.infopunkt om elevator i præsteboligen. v/ Mikkel Wold 

19.evt.  

20.Mødedatoer i 2023 har vi bestemt til at være følgende 30. august, 11 oktober 
og 15. november. Kan 30. august godkendes?  

Ad. 1. Velkommen til Kirsten Sonne Pedersen, som er blevet ansat som kirketjener ved kirken 
siden 1. marts.  
Dagsordenen blev godkendt. 

Ad. 2. Referatet fra menighedsrådsmødet den 8. februar blev taget til efterretning. 

Ad. 3. Sahra Lindeberg referent. 

Ad. 4. Peter Buch Hansen orienterede rådet om bogprojekt om Marmorkirken. Han fortæller, at 
overskuddet fra bogen vil gå til et velgørende formål. Vi følger projektet og venter på en mere 
detaljeret plan. 

Ad. 5. Hanne Charina Baumann gennemgik kvartalsrapporten for menighedsrådet. Det ser rigtig 
fornuftigt ud.  
Jens Vindekilde redegjorde for forslag angående dækning af ikke-budgetterede poster. 
Menighedsrådet bakkede op om forslaget om, at vi ansøger provstiet om at overføre ”8080 
491.880,61 til dækning af eventuelle underskud samt konstruktion af et ekstra 
gelænder omkring liften i stedet for dækning fra frie midler”. Vi ansøger desuden 
provstiet om at overføre ”8020 250.000.- til dækning af eventuelle underskud til 
istandsættelsen af porticus-loftet i stedet for dækning fra frie midler”. 

Forretningsudvalget forslog lønstigning til koret, hvilket menighedsrådet imødekom.  



Ad. 6. Menighedsrådet beslutter at bidrage til indkøb af nyt altersæt til Nybodergården. 

Ad. 7. Mikkel Wold: Københavns kommune har givet besked om, at Toldbodgade skal 
ensrettes og at de røde turistbusserne derfor skal dirigeres til nu at kører rundt om 
Marmorkirken. Vi er i dialog med kommunen, da det bliver et problem ved kirkelige 
handlinger. 
Dorthe Kathinka Rasmussen har 15 timer og Kirsten Sonne Pedersen har sagt ja til at gå 
op på 30 timer i en periode. Der starter en ny kirketjenervikar, Marie.  
Næste kirkehøjskole i samarbejde med Garnisonskirken bliver den 11. november med 
temaet ”Tilgivelse”. 
Kirkeværgen: Arbejdet med handicapliften og porticus står for at blive igangsat. Der er 
blevet lagt ny jord i haverne nogen steder og der er plantet buske. Fugtskaderne er 
blevet mindre og synes at gå den rigtige vej. Anne og Jens har arbejdet med 
brandsikkerheden. Bl.a. vil der blive opsat brandalarmer i kælderen og en 
værdiredningsplan er blevet udarbejdet.  
Aktivitetsudvalget: Efterårets program er lagt og forårets foredrag er næsten på plads.  
Formanden: Vi er godt i gang med processen omkring ansættelsen af 25 % præst. 
Den 2. marts havde vi provstesyn.  
Næstformand: Der har været tre provstiudvalgsmøder siden sidste menighedsrådsmøde. 
Provstiet har fået ny hjemmeside, som er www.holmensogøsterbroprovsti.dk. Alle opfordres 
til at læse dagsordener og referater der. Regitze Jensen deltager i årsmødet i 
Landsforeningen.  

Ad. 8. Menighedsrådet bakker ikke op om forslaget om at opsætte nye statuer ved 
kirken. 

Ad. 9. Der skal vælges en data-ansvarlig til den nye Provstisky. Provstiskyen er et 
redskab til bedre at overskue, hvordan ligningsmidlerne er fordelt mellem sognene.  

Ad. 10. Bente Dahl orienterer omkring regnskabsfører/HR-hjælp fremover. 

Ad. 11. Intet. 

Ad. 12. Berørt under punkt 7. 

Ad. 13. Bente Dahl orienterer om den offentlige høring om Folkekirkens struktur, som vil 
finde sted i Vartov den 28. september kl. 17. Menighedsrådet bakker op om forslag til 
de, som skal inviteres til arrangementet.  

Ad. 14. Menighedsrådet støtter forslag om at afholde weekend i foråret 2024 i 
samarbejde med Løgumkloster Refugium med samme emne som Høringen.  

Ad. 15. Der er planlagt 3 fællesspisninger i efteråret: 17. august, 12. oktober og 30. 
november kl. 18.30. Menighedsrådet ser meget positivt på arrangementerne. Det er 
Regitze og Erik Jensen, som står for fællesspisningerne og Bente Dahl, som spiller til.  

http://www.xn--holmensogsterbroprovsti-tmc.dk


Ad. 16. Punktet er udsat til næste møde. 

Ad. 17. Dato for næste menighedsmøde: Onsdag den 1. november kl. 19.30. 

Ad. 18. Mikkel Wold orienterer rådet om ny udvikling i elevatorprojekt i præsteboligen. 
På grund af krav om opsætning af branddøre på meget uheldige placeringer, undersøges 
nu mulige andre løsninger.  

Ad. 19. Evt. Intet. 

Ad. 19. Datoer for kommende menighedsrådsmøder: 30. august, 11. oktober og 15. 
november. 


